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Svjedodžba + certifikat  = Škola mogućnosti 

Hrvatski školski muzej u predveĉerje 23. svibnja 

zraĉio je optimizmom, radošću i veseljem 

.Povod za takvo raspoloženje svakako je izložba 

koju su pripremale naše profesorice Dalma 

Mišura i Julijana Lozar 

Naziv je izložbe Svjedodžba + certifikat  = 

Škola mogućnosti znaĉajan jer ukazuje na 

smisao o kojemu djelatnici, njihovi uĉenici na 

ĉelu s ravnateljem razmišljaju. Svi zajedno 

želimo istaknuti da naslov kojim se diĉimo ne 

bude mrtvo slovo na papiru. Zato istiĉemo da 

je za otvaranje ovakvoga tipa izložbe povod 

jednostavan: prikazati Školu u punom svjetlu, 

a na jedan originalan naĉin. Nastojalo se 

ukazati na sve bitne odrednice kojima se 

ukazuje naĉin na koji škola djeluje. Svakako je 

bilo vrlo zahtjevno rijeĉju i slikom istaknuti 

najbitnije. Suradnja je ostvarena s 

predstavnicima svih struĉnih aktiva tako da se 

može Školu predstaviti kao tijelo koje u 

potpunosti funkcionira. Svakako je znaĉajno 

naglasiti i to da su profesorice imale na umu 

sve, ili bar veći dio svega što se u Školi 

dogaĊalo u zadnjih desetak godina. Time se 

istiĉe da rezultati nisu postignuti preko noći. 

Bez suradnje sa svima spomenutima sigurno je 

da do izložbe ne bi ni došlo. Naravno da je 

znaĉajnu ulogu odigrao i dosadašnji ravnatelj 

Ivo Klarić. Ravnatelj Renato Matejaš, već 

odranije poznati entuzijast, svoja steĉena 

iskustva ugradio je u cjelokupni projekt. Istina 

da će on na prvo mjesto istaknuti rad i 

zalaganje kvalitetnih uĉenika i njihovih 

profesora. To cijelom projektu i daje posebnu 

draž.  

Pripreme za izložbu su trajale dovoljno dugo da 

su se za nju zainteresirali i naši uĉenici. Oni su 

htjeli dati na znanje da im je taj dogaĊaj jako 

bitan. Naše uĉenice Jana Ćuška, Jelena Anić, 

Karla Kralj, Magdalena Bednjanec i Nives Arbanas iz I.c razreda su  pripremile prigodan program. Na taj su 

naĉin pridonijele da ta zanimljiva sveĉanost bude još ljepša i zanimljivija. To je bio ugodan razgovor koji su 

povremeno, ali vrlo vješto i uspješno svojim glazbenim toĉkama popratili naši mladi glazbenici  Martin 

Puština i Filip Jakopaĉ. 
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Evo kako je sve to izgledalo: 

 

Nives:    Poštovani gosti! Dragi prijatelji, 

velika mi je ĉast, u povodu ovog znaĉajnoga 

trenutka, pozdraviti vas i zaţeljeti da Hrvatski 

školski muzej i nadalje bude okupljalište svih 

zaljubljenika u školu i  sve ono što škola sa 

sobom nosi. Škola je oduvijek bila zanimljiva. 

Ona je bila oduvijek moderna i oduvijek stara. 

Moderna jer prati znanstvena dostignuća i 

nove tehnologije, a stara jer njeguje moralnost 

i potiĉe kreativnost. 

 

Magdalena:Danas je nama iz 

Elektrotehniĉke škole pripala ĉast da svojim 

radom osvjeţimo prostore ovog modernog i 

uvijek zanimljivog školskog muzeja.  

Ponosni smo što, zahvaljujući nesebiĉnom 

radu, zalaganju i nadasve kreativnosti naših 

djelatnica Dalme Mišure i Julijane Lozar, 

moţemo o svojoj školi govoriti kao o 

istinskom hramu znanja.  

 

   Karla: Elektrotehniĉka škola Zagreb? 

Magdalena: Smještena je na zapadnom 

dijelu našega grada već pet desetljeća. Po 

svom nazivu (Elektrotehniĉka)  je izrazito 

muška škola. 

Jelena: Znaĉi li to da u našoj školi uopće 

nema ţenskoga svijeta? 

Nives: Molim te, pogledaj malo bolje. 

Jelena: Oprosti, ima nas.  

Jana:  Magdalena,  Bi li ti još nešto mogla reći o našoj 

školi 

Magdalena: Naravno! Mi smo škola koja je već dosad pripremila ĉitav 

niz generacija kojima je cilj biti stalno u trendu. 

Karla: Što to zapravo znaĉi? 

Jana: To vam je, naizgled, vrlo jednostavno: Upišete se u osnovnu školu, uspješno je završite. DoĊete u 

srednju i,  postanete majstori svog zanata. 

Jelena: Kako misliš, majstori svog zanata? 

Magdalena: Pa, jednostavno: upišete se u razliĉite smjerove i, nakon ĉetiri godine, postanete 

elektrotehniĉari, tehniĉari za raĉunalstvo,  

tehniĉari za elektriĉne strojeve s primijenjenim raĉunalstvom, tehniĉari za raĉunalstvo – 

eksperimentalni strukovni kurikulum, a moţete postati i elektromehaniĉari 

Karla: Vrlo zanimljivo! Ja znam još puno toga zanimljivoga iz naše škole.  

Magdalena: Pa reci slobodno. 
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Karla: Dok je školovanje u tijeku paralelno se moţemo usavršavati na 

razliĉite naĉine i upoznati se sa ĉarima koje nam pruţaju struĉnjaci u našoj 

školi:  

Nives: Cisco akademija,  to vam je dodatno školovanje iz podruĉja 

raĉunalnih mreţa. Mogu steći puno znanja i vještina za gradnju i 

odrţavanje lokalnih mreţa po programu obrazovanja vodeće tvrtke za  

raĉunalne mreţe… 

 

Karla: Microsoft akademija.  

Jelena: Što je to? 

Karla:To ti je iz podruĉja informacijsko-komunikacijskih tehnologija. Mi 

uĉenici, kad uspješno okonĉamo potrebno obrazovanje, ostvarujemo 

pristup e-learning  kurikulumu. Sve to moţemo ostvarivati zahvaljujući 

našim vrsnim profesorima.  

Magdalena: Zaboravila si da se školovanje moţe okonĉati 

renomiranom CCNA certifikatom  

Jana: Ja sam ĉula i za KNX testni centar, što je to?  

Nives: Vrlo bitno: To ti je svjetski standard 

za upravljanje stambenim i poslovnim 
zgradama. Uĉenici imaju mogućnost savladati cjeline iz                              

.    KNX basic razine školovanja, te polagati ispite za KNX basic certifikat. 

Karla: Ima li još nešto? 

Magdalena: Naravno! S veseljem istiĉemo 

naše inovatore koji  svojim aktivnostima već 

godinama predstavljaju našu školu 

Jelena: Ja znam da se puno govori i o 

projektima.  

Nives: Naravno. Evo samo nekoliko zanimljivosti: 

 

Jana: CARDS 2003 –U vezi je s modernim didaktiĉkim 

pristupima prema primjenjivim kompetencijama 

Nives: Leonardo da Vinci, dio je Programa za cjeloživotno 

uĉenje koji  obuhvaća strukovno obrazovanje i 
osposobljavanje na svim razinama obrazovanja.  
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 Magdalena: Rezultati Škole prepoznati su i na europskoj razini, pa je 

tijekom studenog 2009. u Turskoj ETF (Agencija koja podržava strukovno 
obrazovanje i osposobljavanje u EU i okruženju) ravnatelju Elektrotehniĉke 
škole uruĉila katalog 10 najinovativnijih strukovnih škola u zemljama 

jugoistoĉne Europe, Turske, Slovenije, i Danske, meĊu kojima je i 
Elektrotehniĉka škola. 

Karla: Ministarstvo znanosti, obrazovanja i sporta kontinuirano pomaže u 

opremanju Škole suvremenom opremom i ostalim aktivnostima iz svog 
djelokruga rada. 

Jana: Comenius program  

Comenius je dio programa za cjeloživotno uĉenje 
koji omogućuje suradnju meĊu školama diljem 
Europe.  

- Potvrda kvalitetnog rada dosadašnjeg vodstva 
Škole na ĉelu s bivšim ravnateljem Ivom Klarićem 
svakako će biti nastavljena s našim novim 
ravnateljem profesorom Renatom Matejašem koji se, 
sve vrijeme svog rada u našoj školi zdušno zalaže da 
škola, u budućnosti doista i bude ŠKOLA 
MOGUĆNOSTI.   

Jelena: Možemo li o Elektrotehniĉkoj školi govoriti 

kao o izrazito muškoj školi u kojoj se govori samo o 
modernim tehnologijama? 

Magdalena: To je naša jaĉa strana, ali se ne 

ustruĉavamo lijepo pisati i napisano objavljivati u 
svom školskom listu „Naponu rijeĉi“.  

Karla: Znamo i zasvirati i zapjevati, plesati, recitirati 

…  

 Jana:Nisu nam strane ni športske aktivnosti – uĉenici 

prema svojim afinitetima i sposobnostima mogu 
sudjelovati na natjecanjima na kojima Škola ima 
zapažene rezultate u rukometu, nogometu, streljaštvu, 
plivanju, odbojci i mnoštvu individualnih športova. 

Na kraju je sve popraćeno pljeskom i zajedničkim veseljem 
kako uostalom i dolikuje u tako svečanim prigodama.  
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Izvannastavne zanimljivosti 
 

U periodu od 23. svibnja do 6. lipnja u Hrvatskom 

školskom muzeju odrţava se izloţba Elektrotehniĉke 

škole pod nazivom: 

Svjedodţba + certifikat = ŠKOLA MOGUĆNOSTI 

Domaćini iz Hrvatskog školskog muzeja su na 

sveĉanosti otvaranja izloţbe rekli kako je to jedna od 

najboljih izloţbi koje su Škole pripremile. Najveći 
doprinos za ovako kvalitetne ocjene dale su profesorice 

Julijana Lozar i Dalma Mišura, a uĉenicima je to 

primjer kako rad u kombinaciji sa znanjem i vještinama 

vodi do uspjeha.  

Profesor Zdravko Jašarević pripremio je radove mladih 

inovatora za izloţbu, dok je profesor Mile Pervan za 

sveĉanost otvaranja izloţbe pripremio nastup uĉenica: 

Jane  Ćuška, Jelene Anić, Karle Kralj, 

Magdalene  Bednjanec i Nives Arbanas, a glazbena 
pratnja bili su uĉenici Martin Puština i Filip Jakopaĉ. 

HVALA Gradskom uredu za obrazovanje, kulturu i 

šport, te Hrvatskom školskom muzeju što su podrţali i 

omogućili izloţbu Elektrotehniĉke škole i pohvale 

svima koji su dali svoj doprinos. Preporuĉujem svima da 

posjete izloţbu na Trgu maršala Tita 4 (utorkom, 

srijedom i petkom od 10 do 17 sati, ĉetvrtkom od 10 do 

22 sata, subotom i nedjeljom od 10 do 13 sati, a 

ponedjeljkom i blagdanima je zatvoren). 
U petak, 07.6. odrţat će se natjecanje iz raĉunalnih mreţa pod nazivom „NET 

COMPETITION 2013“. Sudjelovat će 

uĉenici iz Smíchovská střední 

průmyslová škole iz Praga, 

Elektrotehniĉke škole iz Zagreba i po 

prvi put Súkromná stredná odborná 

škola, Poprad. MeĊunarodna suradnja 

je pokrenuta u okviru Leonardo da 

Vinci EU projekta tijekom struĉnog usavršavanja šest profesora Elektrotehniĉke škole u 
Smíchovská střední průmyslová školi u Pragu – veljaĉa 2010. (http://www.ss-

elektrotehnicka-zg.skole.hr/?news_id=141#mod_news) 

Nastavak suradje je organizacija natjecanja NET COMPETITION za uĉenike trećih 

razreda, a od ove godine imamo i tim natjecatelja iz Slovaĉke. U prvom dijelu natjecanja 

se rješavaju zadaci u školskom e-learning sustavu, a u drugom dijelu se konfiguriraju 

mreţni ureĊaji (Cisco Packet Tracer). Tijekom natjecanja Škole će biti povezane Cisco 

Webex-om. S ovim meĊunarodnim partnerima pripremamo još nekoliko suradnji u okviru 

EU projekata. 

         
Renato Matejaš, prof. 
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Ovogodišnje okupljanje na Trgu Josipa 

bana Jelaĉića bilo je iznimno ţivo. 

Okupio se veliki broj uĉenika iz 

razliĉitih škola. Svima je bilo bitno doći 

i pokazati se na mjestu gdje će dolaziti 

budući srednjoškolci. Na samom 

poĉetku se vidjelo da su svi vrlo ozbiljno 

shvatili smisao okupljanja: prilaze 

gotovo svim stolovima, a zadrţavaju se 

ondje gdje se vide u budućem 

zanimanju. Pribliţite li se  

predstavnicima bilo koje škole 

odmah vas zaustave i spremno 

predstavljaju svoju školu. 

Sve vrijeme, od 10 do 16 sati pred 

našim je stolom bilo uĉenika i 

profesora spremnih na razgovore 

s razliĉitim sugovornicima. 

Rasporedili su se tako da je uvijek 

bilo i uĉenika i profesora 

spremnih  „uskoĉiti“ kad je bilo 

potrebno. 

Mora se reći da je Trg toga dana 

krasila mladost. Bio je to pravi 

praznik i za oko i za uho. Lijepo 

je bilo vidjeti kako su se svi 

potrudili uljepšati taj tako 

zanimljiv prostor.  Svaka je škola 

bila prepoznatljiva po nekoj 

svojoj kreaciji.  Ĉuli su se na 

Trgu bana Josipa Jelaĉića zvuci 

razliĉitih glazbenih instrumenata. 

IzvoĊaĉi su svojim glasovima i 

pokretima zabavljali prisutne do 

zadnjeg trenutka. Nastupali su i 

predstavnici naše Škole, odmah na 

poĉetku. Iskreno, privukli su 

pozornost gotovo svih prisutnih. U 

tome je bio najbolji naš uĉenik 

Rigo, Antonio.   
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Spojili su ugodno s korisnim i nije im ţao 
Tijekom svoga školovanja naši uĉenici svoje slobodno 

vrijeme ĉesto provode baveći se razliĉitim 

aktivnostima, ovisi o njihovim zanimanjima. Netko 

rado svira, drugi se bavi nekim sportom, trećima je 

zanimljiva glazba.  Svi ti uĉenici došli su iz razliĉitih 

sredina, osnovnih škola,  razliĉitih sportskih klubova. 

O tome ĉime se bave u slobodno vrijeme već nekoliko 

godina istraţuje naša školska psihologinja Zdravka 

Ţarković Domijan. Uĉenicima je bilo jako zanimljivo 

da netko ţeli s njima o tome razgovarati. Kada su 

saznali da je profesorica Ţarković Domijan obraĊivala 

tu temu rado su se odazvali na suradnju. Već nakon prvog pregleda 

obraĊenoga materijala zakljuĉili smo da su naši uĉenici 

naše pravo bogatstvo. Ne moraš biti samo odliĉan 

uĉenik da bi te se primijetilo, da si vrijedan pozornosti, 

razmišljanja su nekih uĉenika s kojima smo o tome 

razgovarali. Sigurno je zanimljivo ĉime se bave u 

slobodno vrijeme. To je pravo mnoštvo razliĉitosti. 

Rekli bismo da imamo pravi rasadnik košarkaša, 

rukometaša, malonogometaša, glazbenika … 

Zanimljivo je bilo ĉitati njihove izjave, a odnose se na 

njih i njihov odnos prema aktivnostima koje su sastavni 

dio njihovoga slobodnoga vremena. Oĉito je da im je 

ugodno razgovarati o neĉemu što se njih izravno tiĉe, o neĉemu  gdje će 

biti prepoznatljivi, zapaţeni. Sretni su da su svojim 

slobodnim aktivnostima spojili ugodno s korisnim.  

Da bi sve na neki naĉin bilo uoĉljivo, školska 

psihologinja se odluĉila na poseban naĉin istaknuti 

takve uĉenike. Ravnatelj Škole Renato Matejaš je 

takoĊer izrazio zadovoljstvo postojanjem takvih 

uĉenika. Lijepo je kad uĉenik  redovito uĉi, a kad uz to 

uspijeva slobodno vrijeme osmisliti tako da cijela slika 

bude sadrţajnija, onda je sve skupa još ljepše.  

Profesorica Andrea  Bednjanec potrudila se cijelu situaciju elektroniĉki 

obraditi što psihologinja Ţarković Domijan  istiĉe kao veliku pomoć i 

svojoj kolegici se od srca zahvaljuje.  

Redakcija Napona rijeĉi zahvaljuje svim uĉenicima na njihovim zalaganjima. Na taj će naĉin i 

oni i njihova škola biti zanimljiviji  i kvalitetniji, što je cilj svih nas. 
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Bili smo u Inetecu 

Mi učenici trećeg razreda Elektrotehničke škole smo 

3. 5. 2013. posjetili tvrtku Inetec. Bila je to 
jedinstvena prigoda izravno se susresti sa 

stručnjacima koji se bave poslovima koji su do prije 

desetak godina bili gotovo nepoznanica. 

Inetec je centar znanja i visoke 
tehnologije u kojem se osmišljavaju, 

razvijaju i proizvode posebno dizajnirani 

manipulatori za ispitivanje stanja 

reaktorskih posuda u nuklearnim 
elektranama. Zahvaljujemo svima koji su 

prisustvovali posjetu, a posebno 

djelatnicima Ineteca koji su nas proveli 

postrojenjem. 

 

Natjecanja 

Tijekom veljače i ožujka uĉenici Elektrotehniĉke škole sudjelovali 

su na županijskim natjecanjima iz informatike, matematike, 
engleskoga jezika, osnova elektrotehnike i mjerenja u 

elektrotehnici. 

Matematika 
 15.02.2013. održano je Županijsko natjecanje iz matematike na kojemu je 

sudjelovao učenik 1.e razreda Zvonimir Hopfinger, a  pripremala ga je naša 

vrijedna   profesorica matematike Ružica Mikić. 

Informatika 

20.02.2013. održano je Županijsko natjecanje iz informatike za koje je učenike 

pripremala profesorica Biserka Mandić, a sudjelovali su učenici: 

 Matija Puzjak iz 2.d razreda, 

 Mihael Martiĉniĉ iz 4.c razreda, 

 Doroteja Bednjanec iz 3.e razreda, 

 Tomislav Špoljarić iz 2.d razreda.  

Osnove elektrotehnike 

06.03.2013. održano je Županijsko natjecanje iz osnova elektrotehnike i 

mjerenja u elektrotehnici za koje je učenike pripremao profesor Josip Bićanić, a 

sudjelovali su učenici: 

- Ante Nekić iz 2.b razreda - plasirao se na Državno natjecanje, 

- Ivan Mihaljević iz 2.g razreda. 

http://www.ss-elektrotehnicka-zg.skole.hr/upload/ss-elektrotehnicka-zg/images/newsimg/322/Image/w1.jpg
http://www.ss-elektrotehnicka-zg.skole.hr/upload/ss-elektrotehnicka-zg/images/newsimg/322/Image/w1.jpg
http://www.ss-elektrotehnicka-zg.skole.hr/upload/ss-elektrotehnicka-zg/images/newsimg/322/Image/w1.jpg
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Engleski jezik 

Već tradicionalno, pokazalo se da učenici iz Elektrotehničke škole, pokazuju 

zavidno zanimanje za engleski jezik. Ove godine su sudjelovali na Županijskom 

natjecanju. Sve se događalo 26.02.2013. Ove godine  ih je pripremala 

profesorica engleskoga jezika Marijana Katavić, a sudjelovali su učenici: 

Jan Nehvatal iz 4.c razreda, 

Ivan Bukvić iz 2.d razreda, 

Patrik Pongrac iz 2.d razreda, 

Branimir Horvatić iz 2.b razreda. 

ĈESTITAMO SVIM SUDIONICIMA NATJECANJA! 

 

Tog sam se sunĉanog dana prisjetila kako sam 

prije godinu dana bila u takvoj situaciji 
 

 

U petak, 10. svibnja 2013. s kolegicama iz razreda bila sam na sajmu srednjoškolskih 

ustanova na zagrebaĉkom podruĉju. Trg bana Josipa Jelaĉića vrvio je od osmaša punih ţelje 

da upišu pravu školu, u skladu sa svojim izborom. Tog sam se sunĉanog dana prisjetila kako 

sam prije godinu dana bila u takvoj situaciji. No ovogodišnji osmaši imaju drugaĉiju situaciju. 

Mogu odabrati izmeĊu 10 zanimanja u 5 razliĉitih škola. Nadam se da će mnogi dobri uĉenici 

meĊu prvim zanimanjima na listi odabrati zanimanja koja nudi naša škola. Dostojno 

smo je predstavili. Plakati na našem štandu bili su zanimljivi i šareni, a solarni 

paneli dobro uoĉljivi i zanimljivi. Na štandu su deţurali profesori i uĉenici koji su 

ljubazno i struĉno objašnjavali zainteresiranim osmašima, njihovim roditeljima i 

nastavnicima osnovnih škola sve što ih je zanimalo. Naša škola nudi mnoge 

mogućnosti kojih sam i sama svjesna. I sad, pri završetku školske godine, 

zadovoljna sam školom i profesorima, a nastavne sadrţaje koje savladavamo 

koristit ćemo u struci i pri daljnjem obrazovanju. 

Magdalena Bednjanec, 1.c 
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Likovna umjetnost 

Retrospektiva Kuzme Kovaĉića, Moderna 

galerija, Zagreb, 24. travnja–2. lipnja 

Forme duhovnosti 

Sonja Švec Španjol 

Mediteransko nasljeđe, kršćanska 

duhovnost i velika kiparska tradicija 

ključne su okosnice u djelu Kuzme 

Kovačića. Neprekidna komunikacija sa 

zavičajem rezultira skulpturama u 

prirodnim materijalima poetičnih i 

arhaičnih naziva  
 

Na retrospektivnoj izloţbi istaknutog 

umjetnika Kuzme Kovaĉića posjetitelji će 

imati priliku razgledati stotinjak izloţenih 

djela, od kojih najveći broj ĉine skulpture u 

razliĉitim tehnikama te medalje, plakete i 

kovani novac. Izloţene su i fotografije, 

makete i studije javnih spomenika i sakralnih 

kompozicija, male plastike i skice te crteţi skice za skulpture, male bilješke i, malobrojnije, 

studije aktova, figura i portreta.  

Prvi cjeloviti prikaz stvaralaštva Kuzme Kovaĉića obuhvaća radove nastale od ranih 70-ih 

godina prošloga stoljeća pa sve do kraja 2012. Golemi opus saĉinjavaju veća kiparska djela 

samostalne plastike, spomeniĉke plastike za sakralne i otvorene prostore te male intimistiĉke 

forme. Navedena djela izvedena su u spektru raznolikih materijala poput murano-stakla, 

glinamola, drva, bronce, aluminija, keramike, ţbuke i brojnih drugih kombiniranih tvoriva. 

Nekoliko je kljuĉnih elemenata koje valja spomenuti kako bi se adekvatno predstavilo duh i 

stvaralaštvo velikog umjetnika. RoĊen na otoku Hvaru, Kuzma Kovaĉić cijeli je ţivot ostao 

vezan uz rodni zaviĉaj te se putem kiparstva stalno vraćao zaviĉajnom ishodištu. Studiranje u 

Zagrebu zapoĉeo je 1971, kada se aktivno angaţira u kulturno-politiĉkom pokretu Hrvatskoga 

proljeća. Iste godine nastaju i njegova prva vaţnija djela poput Samoće, reljefa u patiniranom 

gipsu, kojim obraĊuje egzistencijalistiĉku tematiku otuĊenosti i melankolije. Osjećaj praznine 

snaţno je naglašen glatkom površinom praznoga pravokutnog prostora, koji je u potpunom 

kontrastu s ĉvrstom strukturom reljefa prikazanoga pojedinca. Umjetnik se od sama poĉetka 

koristi bojom kao gradbenom komponentom, ĉime likovno, a ponajviše simboliĉki, definira 

formu, pripisujući joj autosugestivne konotacije. Osim tradicionalnih figurativnih i 

nefigurativnih skulptura, izloţena su i snaţna konceptualna djela, poput Situacije, gdje se 

umjetnik inventivno koristi novim materijalom poput kartona, ţice, papira i celofana ili 7 

smartnih grihov, gdje obojene kartonske kutije razliĉito tretira plastificiranjem ili špagom, 

obraĊujući pritom religijsku tematiku sedam smrtnih grijeha.  

Kiparstvo kao duh, materija kao tijelo  

Iz postava izloţbe, Vratnice hvarske katedrale, 1990.  

Snimio Trpimir Majcen 
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Mediteransko nasljeĊe, kršćanska duhovnost i velika kiparska tradicija kljuĉne su okosnice u 

ţivotu Kuzme Kovaĉića. Neprekidna komunikacija s rodnim zaviĉajem rezultira stvaranjem 

djela u prirodnom materijalu što graniĉi s apstrakcijom, a poetiĉni i pomalo arhaiĉni nazivi 

djela zaokruţuju cjelovitost oblikovanja pojedinih formi. Skulpture mekih formi, izraĊene od 

drva ili peĉene zemlje, te obojene u tonove morski plave boje, govore o umjetnikovoj 

povezanosti s morem i pitomim sredozemnim krajolikom. Istodobno, mekoća forme 

omogućuje naglašenu rukotvornost vidljivu na površini formiranih oblika, koja asocira na 

raznolike utjecaje prirode poput udara valova o obalu, pri ĉemu se površine kamenih stijena 

stanjuju, lome, prošupljuju i tako stvaraju nove, dotad neviĊene, oblike. 

Umjetniĉko stvaralaštvo Kuzme Kovaĉića proţeto je notom religioznosti. Kiparstvo je 

oĉitovanje njegove vjere, gdje duh bira svoje tijelo. Neosporna je ĉinjenica kako je hvarska 

katedrala imala veliki utjecaj na njegov duhovni razvoj. O tome svjedoĉi i prva velika 

narudţba iz 1990. hvarskoga ţupnika don Joška Šantića da napravi vratnice hvarske katedrale. 

To prvo vaţno kiparsko djelo javne namjene objedinjuje sve bitne spone umjetnikova 

stvaralaštva – u njemu je Kovaĉić uspio povezati kiparsku tradiciju i suvremeni izriĉaj, 

duhovnu notu te zaviĉajni kraj. Izabravši univerzalne teme, naizgled profanoga karaktera, iz 

Kristova ţivota, Kovaĉić prebacuje teţište s lokalnog na univerzalno te prikazuje Kristovu 

nazoĉnost u podtekstu oblikovanih prizora. Smještaj poprsja hvarskih knjiţevnika Petra 

Hektorovića i Hanibala Lucića u interijer hvarske katedrale pridonosi sintezi kulturne baštine 

i duhovnoga prostora. 

Povezanost s kršćanstvom izraţena je i u manjim intimistiĉkim djelima karakteristiĉnim po 

sugestivnosti, kontemplaciji i spokoju, nastalim nakon boravka u Muranu 1980, poput prvih 

skulptura u staklu Kip od svjetlosti i Svakog je dana odlazio na obalu Jezera I. Oĉuvanje 

tradicije ţivih puĉkih obiĉaja i lokalnog narjeĉja zapaţamo u asocijacijama naziva djela što 

upućuju na promišljanje izvan okvira djela i ukazuju na svijet ideja, svijet koji nadilazi 

tvarnost skulpture.  

 

Zaokret ka monumentalnom  

Do radikalne promjene u Kovaĉićevu izriĉaju dolazi 1990-ih, kada radi brojna djela od 

drţavnog i crkvenog znaĉaja. Za razliku od prethodnoga razdoblja u kojem je naglasak bio na 

malim intimnim formama, odraţavajući spoj zaviĉaja i duhovnosti, u nadolazećem razdoblju 

Kovaĉić spaja duhovnost s politiĉkim izriĉajem te nastaju monumentalni javni spomenici. 

Njegove najpoznatije javne skulpture postaju spomenici politiĉarima Franji TuĊmanu u 

Škabrnji i Gojku Šušku u Širokom Brijegu. Kip Franje TuĊmana u Škabrnji prikazuje teţnje i 

ideale razdoblja. Lik djeluje uzvišeno i ponosno u ĉvrstini uspravnog tijela, odluĉnu izrazu 

lica te pogledu usmjerenu u daljinu. 

U tim godinama Kuzma Kovaĉić stvarao je mnoge skulpture koje su zrcalile drţavnu politiku 

i naĉela katoliĉke Crkve. Stvarao je djela modernih formi, simboliĉkog i ekspresivnog 

izriĉaja. Jedno od najpoznatijih djela za vrijeme vladavine prvoga hrvatskog predsjednika 

svakako je Oltar domovine na zagrebaĉkom Medvedgradu. Spomenik svim palima u 

Domovinskom ratu otvoren je na Dan drţavnosti 30. svibnja 1994. kao mjesto na koje svi 

mogu doći odati poštovanje hrvatskoj domovini. Izloţena maketa pokazuje da je rijeĉ o 

spomen-obiljeţju koje ĉine kamene kocke nejednake visine te šest staklenih plavih ploĉa. Ono 

što spomenik odvaja od djela tipiĉnoga kasnog minimalizma deskriptivni su detalji isklesanih 

hrvatskih motiva na pojedinim kamenim ploĉama, koje okruţuju vječni plamen smješten u 

središte kompozicije. Nemoguće je zaobići ĉinjenicu da je vjersko-nacionalna tematika 

Kovaĉićeva opusa 90-ih u potpunosti odgovarala ukusu tadašnje vlasti. Kontinuirano 

samoinicijativno naglašavanje umjetnikovih jasnih politiĉkih i vjerskih stajališta vidljivo je i 

u, kronološki najnovijem, djelu izloţenu na retrospektivnoj izloţbi, odnosno studiji za 

spomenik Hrvatskim žrtvama komunizma iz 2012.  



19 

 

U današnje vrijeme globalizacije, Kuzma Kovaĉić jedan je od rijetkih kipara koji ne podlijeţe 

pritiscima suvremenoga stvaralaštva. Snaţnim stavovima i duboko ukorijenjenim 

tradicionalnim naĉelima on brani prepoznatljivost hrvatske umjetnosti i nasljeĊa stvarajući 

djela koja su spoj baštine, duhovnosti i vlastitoga viĊenja suvremenog izriĉaja. Odvojiti opus 

umjetnika od umjetnika sama nemoguće je, i upravo zato nameće se pitanje konotacija koje 

nose umjetniĉka djela. Danas, kada se podijeljenost, averzija i netolerancija razliĉitosti u našoj 

zemlji opasno pribliţava stanju kakvo je zadnji put vladalo u ratnim godinama, umjetnost bi 

trebala teţiti pojmu univerzalnosti, objedinjavajući ljude u zajedniĉkom promišljanju 

viĊenoga i doţivljenoga bez obzira na rasu, vjeru, nacionalnost ili jezik, jer u suprotnom 

umjetnost postaje sredstvo podjele. Kako je to jednom rekao Tin Ujević: „Umjetnost nikada 

ne prima svijet kakvim ga je našla, niti ga ostavlja takvim.“  

 

 Odabrala prof. Anita Brigović 

 

STVORENI SMO IZ LJUBAVI ZA LJUBAV 

Tko smo zapravo mi, odakle dolazimo i zašto uopće 

dolazimo  na ovaj svijet? Tko sam ja i zašto sam došao na 

ovaj i ovakav svijet, svijet koji je prepun  sliĉnosti, ali i 

razliĉitosti.  Ovakva i brojna druga sliĉna pitanja nameću se 

od samih poĉetaka našega ţivota.  Posebno u doba 

adolescencije tj. u fazi odrastanja. Tragajući iskreno za 

odgovorima na ova pitanja, otkrivam kako svakodnevno 

mnogi dolaze i odlaze, i sve se nastavlja dogaĊati kao što se oduvijek 

dogaĊalo. Odavno sam shvatio jedno: potpun je ĉovjek tek kad ljubi i kad 

je ljubljen. Iz te iskonske potrebe ljudskog bića ĉovjek traţi potvrdu za 

svoj ţivot upravo u toj dimenziji ljubavi. Ljubav je izvorna i najdublja 

potvrda ljudskog bića. Nikada neće dosaditi ljudima ĉuti ili reći rijeĉi 

“volim te!” Kao da bismo htjeli znati koliko smo nekome vaţni, što netko 

za nas osjeća, koliko za nekoga imamo srca. Niţu se nebrojene slike i 

usporedbe ljubavi. Imamo ih zaista mnogo u pjesmama i slikama. 

Umjetniĉka umijeća ljudi najviše se rasplamsavaju oko te jedinstvene 

stvarnosti koja grije srce i nosi radost ţivota. Upravo zato i osjećamo kako 

o ljubavi nikad nećemo sve reći  kako nam ljubavi  nikad nije dosta. Odavno sam shvatio 

koliko zapravo svi mi ţelimo neizrecivu i neizmjernu ljubav. U nama je skrivena iskonska ţeĊ 

za potpunom ljubavlju, za apsolutnom prihvaćenošću onoga koji nikada neće zatajiti u 

ljubavi. Trebamo ĉvrst oslonac za tako 

duboku ĉeţnju ljudskog srca. Upravo u 

toj ĉeţnji ĉovjek teţi za onim koga 

zovemo Bogom. To je teţnja za onim 

koji jedini savršeno ljubi, koji je jedini 

apsolutno vjeran. Naša ĉeţnja za 

ljubavlju zapravo je ĉeţnja za Bogom. 

Sveto Pismo nas uĉi da nam je Bog  po 

samom stvaranju, a potom kroz povijest spasenja, otkrivao svoju 

ljubav. Neprestano  poruĉuje po prorocima ili kroz divna djela spasenja 

da mu je stalo do ĉovjeka. Ipak, više nego ikada Bog je pokazao punu 

mjeru svoje ljubavi u Sinu svome Isusu Kristu. Ljudi će uţivati u daru ljubavi, u Isusovom 

javnom djelovanju, u svakoj njegovoj rijeĉi i gesti. Isus će nam to na osobit naĉin otkriti u 
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jednom razgovoru s Nikodemom gdje kaţe:“ Bog je tako ljubio svijet te je dao svoga Sina 

JedinoroĊenca ...“ (Iv 3,16) U Isusu nam se razotkrilo Boţje ĉovjekoljublje. Kroz svaku 

Isusovu rijeĉ i svaku gestu, kroz cijeli ţivot, smrt i  predanje,  te u snazi Njegova uskrsnuća 

neprestano se oĉituje neuništiva ljubav Boţja kojom se zauzima za ĉovjeka. Prema kraju 

svake godine slavimo neizreciv blagdan te Boţje ljubavi. Boţić je uistinu blagdan utjelovljene 

ljubavi, blagdan pohoda Boţjega. Boţić nam poruĉuje: “Darujem ti onu ljubav koju imam 

odvijeka u svom srcu za svoga jedinoroĊenog Sina. Toliko te volim!“ Vrhunac ovakve Boţje 

ljubavi dogodio se u Isusovoj ţrtvi za ĉovjeka koja se zbila po kriţu. Umire iz ljubavi kako 

bismo svi po njemu mogli ţivjeti. Na kraju, kada su svi pomislili da je sve to bilo uzalud, Isus 

je uskrsnuo, On  ponovno ţiv ustaje iz groba i ĉetrdeset dana boravi takav na zemlji. Potom se 

vraća tj. uzlazi na Nebo k Ocu. Deset dana kasnije izvršava obećanje i šalje nam Duha 

Svetoga, Branitelja i zaštitnika ĉovjekova. Po Duhu Svetom svi mi koji ga primimo 

nastavljamo ţivjeti bez straha, prepuni boţanske ljubavi za drugoga. Po Svetom Pismu 

otkrivamo kako je ĉovjek stvoren na sliku Boţju, i da je Bog  troosoban. Bog je zajedništvo. 

Otkrivamo da Bog na svoju sliku i priliku, tj. sliĉno sebi stvori ĉovjeka. Stvori ga „kao muško 

i kao ţensko“ s ciljem raĊanja djece. Zahvaljujući tome imamo 

ĉovjeĉanstvo i nadu u budućnost. Sve drugo je protivno Boţjem 

naumu. Po Svetom Pismu otkrivamo da je ĉovjek biće koje se 

prepoznaje i doţivljava u odnosu na drugoga, a osobito na svoje 

bliţnje i samo na taj naĉin se otkriva u punini. Upućeni smo jedni na 

druge i potrebni smo jedni drugima. Ĉovjek na stanovit naĉin 

doţivljava svoju puninu time što otkriva da je potreban i koristan 

ljudima oko sebe te da isto tako treba ljubav i paţnju drugih ljudi. 

Konaĉno, po Svetom Pismu otkrivamo, a u svakodnevnom ţivotu se 

to i pokazuje, da je svaki ĉovjek stvoren iz ljubavi i samo za ljubav. 

Vjerouĉitelj Ivan Banoţić 

SVEĈANOST U  POVODU  PRVOG  
DARIVANJA  KRVI 
 

U petak, 10. svibnja 2013. 

Godine u Staroj gradskoj 
vijećnici u Ćirilometodskoj 5 
organizirana je sveĉanost za 
srednjoškolce koji su po prvi 
put darovali krv u školskoj 
godini 2012./2013., za 
profesore – organizatore 
akcija DDK i ravnatelje škola. 

 
Akcije su ove godine odrţane u 39 srednjih škola 
grada Zagreba, a krv je darovao 951 uĉenik. Za 20 
godišna kontinuiranog rada u organiziranju akcija 
darivanja krvi  
zahvalnice je primilo 8 profesorica, meĊu kojima je i 
„moja malenkost“. 
U uvodnom dijelu himnu su, pod vodstvom prof. 
Evgenije Nalis, otpjevali posebni gosti sveĉanosti - 
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osobe s intelektualnim teškoćama. 
Ove se godine slavi 60 godina darivanja krvi u 
organizaciji Crvenog kriţa. Uĉenici zagrebaĉkih 
srednjih škola već su 35 godina ukljuĉeni u akcije 
DDK. Malo se zemalja u Europi moţe pohvaliti 
ovolikim brojem srednjoškolaca koji daruju krv, 
kao što su to srednjoškolci grada Zagreba. 

 
Njeguj

ući 
tradicij

u 
darivanja krvi u svojoj sredini, škola na 
najbolji naĉin izvršava svoju odgojnu 
funkciju. 
 
Sveĉanost su svojim prisutnošću uveliĉali i: 
zamjenik ministra zdravlja RH mr. sc. 
Marijan Cesarik, proĉelnik Gradskog 
ureda za zdravstvo i branitelje dr. Zvonimir 
Šostar, predsjednik Hrvatskog CK prim. 
dr. Josip Jelić, prof.dr.sc. Ţeljko Metelko, 
g. Davor Bernardić, g. Zdravko Doveĉer 
(darovao krv 102 puta) te predsjednik 
Gradskog društva CK ZG prof.dr.sc. Vlado 
Jukić. Sva navedena gospoda odrţala su 
kratke dojmljive govore te je uslijedila 
podjela zahvalnica 
predstavnicima svih 
prisutnih škola. 
Voditeljica Antonela 

proĉitala je i pismo – ĉestitku predsjednika RH g. Ive 
Josipovića. 
Našu školu, uz ravnatelja g. Renata Matejaša i profesoricu – 
organizatoricu DDK Mirjanu Ĉakara, predstavljale su naše 

uĉenice, buduće darivateljice krvi, Jelena Anić, Nives Arbanas, 
Magdalena Bednjanec, Jana Ćuška i Karla Kralj.  
Poslije sveĉanosti organizatori su nas pozvali na kolaĉe i sok, 
ali smo se nas sedmero poţurili vratiti na Trg, gdje je u isto to 
vrijeme trajala manifestacija „Dojdi osmaš“.   
 
 

     Mirjana Ĉakara, prof., organizator akcija DDK 

SNOVI 
 

Trećinu ţivota provedemo spavajući. Svaki dan nam završava isto. 

Zatvaramo oĉi i nestajemo u tami. Ĉinimo to bez straha premda nestaje 

sve ono što poznajemo kao “ja”. Nakon kratkotrajnog razdoblja 

pojavljuju se slike, a s njima i naš osjećaj samosvijesti. Ponovno 
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postojimo u prividno ograniĉenom svijetlu sna, Svake noći 

sudjelujemo u tim najdubljim misterijima, krećući se od jedne 

iskustvene dimenzije do druge, gubeći osjećaj o sebi i ponovno se 

pronalazeći, a ipak sve to uzimamo zdravo za gotovo. Budimo se 

ujutro i nastavljamo stvaran ţivot, ali u odreĊenom smislu još uvijek 

spavamo i sanjamo. Tibetansko uĉenje kazuje da moţemo nastaviti 

obitavati u tom zavodljivom, snolikom stanju, dan i noć, ili da se 

moţemo probuditi u istini. 

Andrej Horvat, 3.a 

 

Ljeta u Dalmaciji 
 

Ljeta u Dalmaciji, naravno, ne samo ljeta već i 

ostala godišnja doba bude posebne osjećaje u 

svakom ljudskom biću. Naravno, sva godišnja 

doba, ali ljeto, taj spoj okusa, mirisa, boja i 

osjećaja ostavlja ĉovjeka opijenim te se on kao i 

poslije prvog pijanstva opet vraća na mjesto 

dogaĊaja. Ne zato jer mora i jer mu je to potreba već iz prostog razloga jer on to ţeli. 

Dalmaciju ljeti treba doţivjeti pravu, surovu i iskonsku kakva ona i jest. Treba pobjeći iz 

hotela, apartmana i stanova te se uputiti u stare vrtaĉe, maslinike i vinograde,proći starim 

kaletama u zoru dok stare none zalijevaju vodom ono malo zemlje što su je otele ţivoj stijeni. 

Ĉovjek se treba okrenuti onom iskonskom i primarnom u sebi. On mora uloviti ribu svojom 

mreţom te napraviti litru maslinovog ulja jer tu leţi njegov mir i blagostanje u pravom smislu 

te rijeĉi. Ĉovjeku ne treba, ali doista mu nije potrebno sve ovo danas 

što mu nameće suvremeni kapitalizam. Sve dok se vodi za tim neće 

biti sretan. Sreću će doţivjeti kad spozna 

da mu danas ne treba više od dvije ribe 

koje će uloviti, ĉaše vina koje će napraviti i 

pogleda sa stare rive 

Tek kad ispuni svoj dan mirisima, bojama, 

okusima i doţivljajima koje mu upravo 

Dalmacija nudi na zlatnom pladnju, 

besplatno, tek tada će biti sretan.  

Lovro Mudrinić, III. d  

 

Da je barem tako svaki dan! 
 

Danas je lijep i sunĉan dan, savršeno vrijeme za izlazak s 

prijateljima. Svake subote je tako. Odmah nakon doruĉka u subotu 

ujutro odlazim na tramvaj broj 11, nalazim se sa svojim prijateljem 

na Kvaternikovom trgu. Odatle 

krećemo u Vukomerec autobusom broj 

215. U Vukomercu odlazimo do 

osnovene škole koju sam završio. Tamo smo na igralištu svake, ali 

baš svake subote. Zabavljamo se, igramo nogomet po predivnom 

vremenu. Nakon „naporne igre“ ruĉam kod bake, budem malo s 

njom i djedom, a ako su tamo stric i tetka onda se druţim i s 
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njima. Kasno naveĉer odlazim kući u Ilicu gdje ponekad i uĉim.  Sve u svemu, radim ono što 

volim.  Danas je lijep i sunĉan dan, da je barem tako svaki dan. 

Marin Ćavar, I.h 

Danas je lijep i sunĉan dan 
 

Stojim na prelijepoj kamenoj planini. Gledam oko sebe 

i uţivam u prekrasnom pogledu uz zalazak sunca. U 

daljini vidim prekrasno jezero u sredini dţungle. Iako 

oko sebe ne vidim  druga ţiva bića  osjećam kao da ih 

ima milijun. Ulazeći u svoju kolibu mogu misliti samo 

na jedno: što ako sve ovo nestane? 

Prošlo je nekoliko godina otkada ţivim u svojoj maloj kolibi. Ovdje sam 

došao kako bih pronašao Bastu, albino vuka za kojega se vjeruje da je 

posljednji iz svoje vrste. Priĉe kaţu da je roĊen prije Velikog rata, što bi 

znaĉilo da je stariji od 50 godina. To je mnogo više od prosjeĉnog 

ţivotnog vijeka vuka. Otkako sam ovdje, ne samo da nisam vidio niti jednoga vuka, nego niti 

jednu ţivotinju veću od tigra. Pretpostavio sam da je ovo posljedica nuklearnih bombi 

baĉenih tijekom Velikog rata, no moja istraţivanja pokazala su da ovo podruĉje nije 

radioaktivno. Krećući na rutinsku potragu primijetim da imam 

novu poruku na raĉunalu. U Tihi ocean srušio se “Spasitelj”, 

prototip svemirskog broda koji bi trebao odvesti ljude sa 

Zemlje. Posljedice su bile katastrofalne: Tsunami je krenuo 

prema New Yorku i gotovo milijun litara nafte bilo je 

proliveno. Raţalošćen krećem i mislim o tome koliko će  ţivih 

bića umrijeti zbog ove katastrofe. TakoĊer šokiran ĉinjenicom 

da vlada još pokušava pobjeći s ovoga planeta, nakon 

propalog pokušaja 2056. jedva primjećujem veliku bijelu zvijer koja je pretrĉala pokraj mene. 

Gotovo odmah donosim odluku da potrĉim za njom. Nakon 

nekoliko minuta shvaćam da mi dozvoljava da je ulovim, jer, 

teško mi je vjerovati da mogu trĉati istom brzinom kao i ona. 

Nakon nekog vremena sustiţem je na predivnom mjestu uz 

more, s druge strane planine. Kada sam pogledao u more 

nisam se mogao pomaknuti od uţasa. More je na obalu 

nasukalo više tijela nego što se moţe zamisliti, a kamoli 

izbrojiti. MeĊu njima mogao sam vidjeti puno razliĉitih vrsta, 

a najzaprepašteniji sam bio kada sam ugledao stvora većega 

od zgrade u kojoj sam ţivio. Basta gleda na more kao na svoje 

kraljevstvo, ali ne s ponosom, nego s tugom i ţalošću. 

Pogleda me i krene prema špilji, kao da ţeli da ga pratim  pa 

krenem za njim. 

Ubrzo dolazim do velikog prostora punoga bilja i 

ţivotinja. Fasciniralo me što je sve  ovo bilo u špilji.  Svih ovih 

godina mislio sam da je ţivotinjski svijet bio uništen tijekom 

rata, no oni su se sakrili i ĉekaju svoj trenutak za povratak.   

 

Antonio Mikulić, I. A 
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Mrijeti ti ćeš kad u ideale svoje poĉneš sumnjati  
 

 Svoje ideale i svoje ţivotne ciljeve stvaraš sam. MeĊutim, teško ih 

je ostvariti, ali ako si uporan, strpljiv i trudiš se, onda će se ti ciljevi, iz 

tvoje glave, pretvoriti u stvarnost. Svi smo razliĉiti pa su tako razliĉiti i 

naši ciljevi. No, nisu svi ciljevi toliko dobri jer ima i zlih ljudi koji imaju i 

zle ciljeve i namjere.  

 I ja imam nekoliko ţivotnih ciljeva i moram biti uporan kako bi ih 

ostvario. Onda ću biti ponosan na sebe. Prvi cilj, a i ţivotni san mi je otići 

u vojsku. To ţelim od malih nogu jer sam oduvijek volio ratove, oruţja, 

akciju i dozu velikog adrenalina koje oni pruţaju. Vojska je za mene svetinja jer 

podrazumijeva i obranu naše drţave i našeg naroda. Drugi cilj i san mi je postati profesionalni 

MMA borac. MMA treniram već ĉetiri godine i ove godine, u kolovozu, idem u Francusku na 

natjecanje i nadam se da ću postići dobre rezultate. Volim ovaj sport iako je proglašen 

nehumanim. Ali, ako pitate borce i kad vam oni kaţu svoju stranu 

priĉe, promijenit će se mišljenje o ovom zanimljivom sportu. To 

je ljubav prema sebi, svome ţivotu, ali i prema sportu. Naravno, 

ţelim i obitelj osnovati. Ţelim se „skrasiti“ i uţivati u ţivotu, a ne 

muĉiti se pa da „krpam“ kraj s krajem. Ne bih mogao dopustiti da 

svome djetetu nemam za lizalicu. Sramota je što većina ljudi ne 

razmišlja tako. Svi ţele da im se sve servira pod nos.  

Znate, ponekad je potrebno proliti suze za bolju budućnost. Kakvi bismo 

mi to ljudi bili kada bismo oĉekivali rezultate bez rada? Svi radimo prvenstveno 

radi sebe i svog ponosa. Radom izgraĊujemo svoje dostojanstvo. Ĉovjek bez 

dostojanstva gubi svoju ljudskost. Za dostojanstvo se valja boriti. Ako to imamo 

u vidu ţivjet ćemo sretno. Ako ne mislimo tako Kranjĉevićeva  misao postaje 

besmislena. 

Mišel Rušnov, 2. h 

 

Ţivot gledan  iz perspektive Camusova  Mersaulta 
 

Albert Camus je francuski  romanopisac, esejist, kritiĉar, dramatiĉar i 

filozof, alţirskog podrij etla, roĊen 7. studenoga 1913. Osnovnu i srednju 

školu te studij filozofije završio je u Alţiru  gdje se ukljuĉio u krug 

istaknutih intelektualaca. 1940. dolazi u Francusku kao knjiţevnik i filozof 

te se prikljuĉuje Pokretu otpora i sudjeluje u društvenom i politiĉkom 

ţivotu. Stradao je u automobilskoj nesreći 1960. na vrhuncu stvaralaštva. 

1957. dobio je Nobelovu nagradu za knjiţevnost. Mersault opisuje svoj 

ţivot. Opisuje ga poput promjenjivog objekta, 

sredstva koje se moţe formirati na dva naĉina; 

dobar i loš. Naĉin na koji se formira odluka odreĊuje osobine 

osobe koja koristi to sredstvo, ţivot. Govori kako nema ništa, ali 

opet ima sve, slobodu i sigurnost u sebe i svijet. Ţivot mu je 

definiran, a tom  definicijom odreĊena je i smrt. Pred kraj ţivota je 

shvatio što ga potiĉe na razmišljanje o proteklom ţivotu, 

uspomenama od kojih mu neke bude radost, a neke ga steţu oko 

vrata poput obruĉa. To je cijeli ţivot i ĉekao, ĉekao je dan kada će mu ţivot prijeći pred 

oĉima, konaĉno mu se ostvario san. Ĉinio je neke besmislene stvari, ţivio je naĉinom ţivota 

koji je ipak mogao imati drugaĉiji tijek. Ne ţali za propuštenim prilikama i stvarima koje je 
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uĉinio.  Mnogo je ljudi poput Mersaulta, u stvarnosti. Ovo je roman s kojim se mogu povezati 

svi ljudi, a pogotovo ljudi koji su ţivjeli raskalašenim ţivotom.  Glavna tema je ta da nema 

potrebe ţaliti za prošlošću i što je moglo biti stvarnost. Na ţivot treba gledati pozitivno, 

optimistiĉno. Kamo bismo dospjeli kada bismo prema svemu bili ravnodušni. Treba vjerovati 

u bolju budućnost. Ţelimo li doţivjeti ţivot u njegovoj punini 

prihvaćat ćemo i izazove, iskušenja, padove i uspone. Bilo bi previše 

sebiĉno oĉekivati samo uspjehe, a da se nas u svemu tome uopće ne 

vidi. Ja ţelim doţivjeti uspjeh, ali se za taj uspjeh ţelim i boriti. 

Jedino ću tada osjetiti njegovu ĉar. U tome i jest smisao ljudskoga 

ţivota. 
Josip Golubid 4.c 

Proljeće 
 

Otkako sam tebe upoznao ja nisam 

 više isti to već svatko zna,  

a i sam se pitam što to sa mnom bi,  

kakvom si me ĉarolijom zaĉarala ti 

Veĉere, parfemi, nakit pa i veš  

darova milijun, ne raĉunam keš,  

a ti hoćeš samo da mi budeš ţena  

                                             da kraj tebe, dušo, hodam kao sjena.  

Proljeće je, a u meni nemir, 

Proljeće je, a u meni nemir  

od sreće bih zagrlio svemir, 

 proljeće je i miriše trava,  

srce kaţe, ti si ona prava.  

od sreće bih zagrlio svemir, 

proljeće je i miriše trava  

srce kaţe, ti si ona prava. 

Josip Kikić, I. C 

Zašto su mi roditelji uzor? 
 

    Moji roditelji ... Što reći o njima? Kao i svaki pubertetlija, volim svoje 

roditelje, ali to baš i ne pokazujem. 

    Od malih nogu smo vezani za njih. Govorimo im da ih volimo i divimo im 

se. No, onda dolazi vrijeme kad za nas oni ne postoje. Pred prijateljima se 

pravimo da ih ne poznajemo jer nas «sramote». Ali, moramo se zapitati; što bi 

bilo da ih nema? Nitko nas ne bi mogao podnositi i uzdrţavati kao 

oni, jer rade i po 10 sati da bi nas 

prehranili i pruţili nam sve što trebamo, 

a mi ih se dalje sramimo i pravimo da ih 

ne poznamo. Koliko god mi njih „tjerali“ 

od sebe i sramili ih se, oni nas i dalje 

vole. Doći će  vrijeme kada njih više ne 

će biti, kada ćemo ţaliti zbog svojih  

postupaka i kada nećemo imati nikoga pitati za savjet. 

     Zato su moji roditelji moj uzor i ja im se divim. 

 

Tomislav Zelenika, 1.A 
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Nadam se da ću bar malo biti nalik na svoje roditelje 
 

Ovu temu sam izabrao samo zbog toga što sve više tinejdţera ne 

poštuje svoje roditelje. Zbog toga mislim da bi ova moja razmišljanja 

trebala biti posvećena roditeljima. 

Nedavno sam vidio djeĉaka kako se nasred trga posvaĊao sa svojom 

majkom te ju je izvrijeĊao samo zbog toga što mu nije mogla 

priuštiti majicu koju je htio. Nakon svaĊe djeĉak je otišao kući bez 

imalo srama. Kada sam to gledao bilo mi je veoma teško jer znam da 

je majka bila veoma tuţna i povrijeĊena.Jedan od velikih razloga 

zašto sam odabrao ovu temu bila je i ova 

zgoda. Sve se više tinejdţera baš tako ponaša sa svojim roditeljima 

. Većina roditelja voli svoju djecu te im uvijek pokušavaju pruţiti 

što više. Ljudi bi trebali poštovati majku i oca samo zato sto su im 

podarili ţivot. Ja imam jako dobre roditelje. Oni mi pokušavaju 

pruţiti bolji, ljepši kvalitetniji ţivot koliko to mogu. Neki dan mi je 

otac rekao da mu je drago što mi moţe pruţiti stvari koje volim. 

Kada mi je to rekao bio sam veoma sretan jer sam vidio da to 

govori s ljubavlju. Isto tako i moja bi mama dala sve za mene 

na ovome svijetu. Nikada joj nije teško napraviti bilo što je 

zamolim. Nadam se da ću bar malo biti nalik na njih kada 

odrastem, jer znam da su moji roditelji meni uzor zbog toga sto 

su pošteni i dobri ljudi. Iako se znam posvaĊati s njima još 

uvijek ih jako volim i poštujem te ih  nikada, ni za što ne bih 

mijenjao. 

Karlo Mitrovski 1.a  

 

PRIRODA 
 

Nigdje nije lijepo kao u prirodi.  Puna je razliĉitih boja, plodova i, što 

je najvaţnije, mira.  Kada ste u  prirodi puno vam je lakše. Osjećate  

se kao da ste pobjegli  od svih problema koji vas muĉe. Imate samo 

svoj mir, prirodu punu lijepih ţivotinja i ţivotinjica.  Ako volite 

prirodu dobro znajte da će vam, ako odete u šumu,  biti teško otići 

kući zato jer vas ona privlaĉi svojom ljepotom koje nigdje drugdje 

nema.  Priroda od samoga poĉetka suraĊuje s vama. Osjećate kao da 

od vas traţi da preĊete svaki njezin kutak. Kao da vam naglašava kako ima jako puno stvari 

koje mnogi još nisu istraţili. Zapitajmo se malo zašto je u prirodi tako tiho? Svi bi rekli:  „Pa 

zato što nema automobila, previše ljudi...“, ali ne, priroda je sama po sebi tiha jer  ţeli da 

svaki njezin gost razumije što mu ţeli reći, došapnuti, povjeriti …  

Kad uĊete dublje u šumu, malo zastanite i dobro naćulite uši kako 

biste doista osjetili njen ĉarobni govor. Prelijepo je kad  ĉujem 

povjetarac koji lagano prolazi kroz  lišće i šušti, svira, pjeva, kako 

ptiĉice na grani, zajedno s tim ĉarobnim povjetarcem raspjevane i 

vesele uţivaju u svemu tome, neopisivo vrijednom, samo prirodi 

svojstvenim blagodatima. U prirodi je lijepo i mirno. Uvijek 

morate biti na oprezu jer nikad ne znate što vas ĉeka iza drugog 

drveta.  Priroda moţe biti jako dobar prijatelj i domaćin, ali  
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jednako  tako moţe biti i neprijatelj.  Ona voli svakoga tko je doĊe dobronamjerno posjetiti. 

Ako je ne poštujete i ne slušate moţete joj se zamjeriti i u tom trenutku  vi postajete uljez, 

meta, neţeljeni gost, neprijatelj …  To vam je priroda. Ona je obostrana,  prelijepa. Ona je 

kao ljubav. To  je jedina stvar o kojoj je dobro i poţeljno biti ovisan. 

Kristijan Špehar, 1.g  

 

Svi smo sretni kad osvane lijep i sunĉan dan 
 

Danas je lijep i sunĉan dan, malo oblaĉno, ali je toplo i ja 

uţivam. Baš je lijepo kad je stiglo proljeće. Cvijeće, trava, i 

drveće raste, ptice cvrkuću i djeca se mogu igrati vani. Ja 

volim kada je sunĉano i toplo. Godi mi ĉisti zrak. Moja 

mama ide s bakom ponekad u vrt. Moj tata ide ponekad van 

samo ako treba ići u vinograd ili  pokositi  travu. I moje 

sestre uţivaju kad idu van.   Svi smo sretni kad osvane lijep i 

sunĉan dan. 

Petar Ĉmarec, 1.H  

 

 

NET COMPETITION 2013. - školsko natjecanje 
 

U srijedu, 29. svibnja 2013. odrţana je školska razina natjecanja za odabir tima uĉenika 

Elektrotehniĉke škole koji će sudjelovati na meĊunarodnom natjecanju NET COMPETITION 

2013. 

U provom dijelu natjecanja su se rješavali zadaci u školskom e-learning sustavu, a u drugom 

dijelu su se konfigurirali mreţni ureĊaji (Cisco Packet Tracer). Tijekom natjecanja škole su 

povezane Cisco Webex-om. 

 

    Mateo Gagula 

    Arian Groznica 

    August Planinšek 

    Luka Keĉa 

    Bernard Rigo 

    Ian Mikulec 

 

Predstavnici naše škole su uspjeli!  
 

Elektrotehniĉka škola je već dosad prepoznatljiva po svojim rezultatima. Uĉenike, a ni 

profesore ta ĉinjenica nije poljuljala, oni osjećaju stalnu potrebu za dodatnim usavršavanjem. 

Ovih je dana odrţano šklsko natjecanje Net Competition 2013. –Naše vrijedne profesorice Andrea 

Bednjanec i Romana Bogut su svojim struĉnim sposobnostima i entuzijazmom „zarazile“ i svoje 

uĉenike. Rezultat je havalevrijedan: iako je konkurencija bila vrlo jaka, pretstavnici naše škole osvojili 

su prvo mjesto. Valja naglasiti da su svi natjecatelji pokazali doista zavidno znanje. Na taj su naĉin 
dokazali da se isplati uĉiti.  
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Ĉestitke našem timu na postignutim rezultatima! 

 

Renato Matejaš, prof. 

 

Prirodu treba ĉuvati jer priroda je naš prijatelj 
 

Kada sam se probudio sunce je sijalo kroz prozor. Ĉuo se pjev ptica  s 

drveća. Odmah sam krenuo u šetnju kroz prirodu. Nakon nekog vremena 

naišao sam na predivno jezero. Bilo je tu ptica, jelena i raznih drugih 

ţivotinja. Gledajući malo bolje vidio sam da je nešto u jezeru i krenuo 

sam tamo. Kada sam došao, bilo je to strašno vidjeti raznorazni     otpad 

razbacan po jezeru.  

            Ne razumijem kako ljudi to mogu raditi svojoj prirodi? 

Svaki put  kada bacimo jedan komadić otpada treba mu najmanje  

godina da se razgradi.  Kad bacimo smeće, moţda ubijemo 

ţivotinju ili ugrozimo njezino stanište, moţemo pridonijeti 

izumiranju  ţivotinjskih  vrsta. Svaki put  kad  ĉovjek baci otpad u 

jezero ugroţava  ribe. Mi svojim 

aktivnostima moţemo sprijeĉiti da 

otpad bacimo na pravo mjesto.Time bismo  sprijeĉili zagaĊenje 

jezera i druge prirodne okoline.  Svima bi bilo bolje ţivjeti u  

ĉistoj prirodi nego u zagaĊenoj. 

Prirodu treba ĉuvati jer priroda je naš prijatelj. 

 

Robert Kliĉek, 1.A      
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Gioachino Rossini, Seviljski brijaĉ 
Za mnoge je 11.04.2013.  bio obiĉan 

ĉetvrtak, a za mene, veĉer u HNK-u bila 

je ĉarobna. Cijeli tjedan bila sam u 

išĉekivanju te posebne veĉeri, tako da 

me ĉak niti poslijepodnevna nastava 

nije mogla sprijeĉiti. Moji prijatelji i ja 

bili smo „pušteni“ s radioniĉkih vjeţbi (i 

tako propustili geografiju posljednji sat) da 

bismo imali dovoljno vremena kako bismo 

se uredili. Otišli smo svi zajedno na 

autobus, a ja sam se ţurila doma, ma samo što nisam potrĉala. 

Tog ĉetvrtka ujutro pripremila  sam haljinu baš za ovu 

prigodu. Mislim da sam se ĉak tri puta presvukla (no i dalje ne 

mogu vjerovati da sam u publici vidjela traperice). Malo 

šminke, malo parfema, jakna, štikle, 

torbica i bila sam spremna do 19 sati 

(iako su nas pustili s nastave u 16h). 

Brzo na tramvaj (kakve li ironije, 

baš kad ga trebaš - nema ga), i za 15 

minuta bila sam ispred najljepše 

povijesne zgrade u Zagrebu - 

Hrvatskog narodnog kazališta. 

Naravno, moje ekipe ni od kud. Baš 

kada sam su uputila prema veliĉanstvenome ulazu, došla je Kristina, te 

smo zajedno krenule unutra. U predvorju  smo se susrele s Magdalenom, 

Dorom i Antonijem, te prof. Bednjanec. Svi smo se zajedno 

uputili prema dvorani, gdje smo sreli Jelenu. Gledajući uokolo 

primijetila sam ostale uĉenike iz škole, pa ĉak i profesore. 

Pokušala sam što detaljnije zapamtiti svaki centimetar te 

dvorane. Sjedili smo na balkonu-

desno i sve vrijeme oĉaravali su 

me detalji na stropu. Savršeno 

smo vidjeli pozornicu, pa ĉak i orkestar koji se pokušao sakriti. 

Ĉim je uvodna glazba zapoĉela, za trenutak sam se vratila u 

klupe svoje osnovne škole na sat glazbene kulture. Profesorica 

Biluš nas je upoznala s mnogim skladbama koje ću pamtiti još 

dugo. Kostimi, koreografija, glazbenici, pa glumci stvorili su ovu predstavu nezaboravnom. 

Pod pauzom smo prošetali hodnicima. Nije mi bio prvi put u toj veliĉanstvenoj zgradi, ali 

svaki put osjećam se poput dame. Hah, a moţda je to moja glava što si sve mašta, ali osjećaj 

je predivan. No, morala sam se malo rashladiti, te smo svi izašli na terasu. Vidjelo se mnogo 

zvijezda na tom noćnom nebu, a vjetar je svako malo zapuhnuo, te me odvodio na sasvim 

nova mjesta, iako mi se noge nisu niti pomaknule s tla. Malo je zahladilo, te  smo se vratili u 

dvoranu na svoja mjesta i zapoĉeo je novi ĉin. Uopće nisam prijetila da su stolci bili neudobni 

kod su mi ostali ukazali na to. Ja sam samo uţivala u prekrasnim simfonijama. Završili su 

dosta kasno, te smo se svi uputili kući, ali ja sam već poĉela sanjati. Opere i skladbe u meni 

ne bude dosadu, već uzbuĊenje! Vode me u prošlost koju bih tako rado htjela proţivjeti. 

Voljela bih obući veliku raskošnu haljinu punu detalja, s ne toliko visokim petama, podignute 

kose i biserima u oĉaravajućoj dvorani. Zaplesala bih beĉki valcer, koji vrlo dobro poznajem i 
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nikada ne bih htjela da taj san završi. Što mislite kako mi je bilo 

otići u školu u petak? Budilica nije imala ulogu 

buĊenja ujutro, tako da sam mogla ostati princeza u 

dvoru sve do podneva, ali onda je bilo trk u školu. 

 

Karla Kralj, 1.c 

 

Prihvaćanje ţivota kao što ga Mersault 

prihvaća znaĉilo bi kaos i pomutnju 
 

Temu je na posebno originalan naĉin obradio A. Camus u romanu 

Stranac.  Roman je nastao 1942. godine u razdoblju kasnog 

modernizma i prvoj fazi Camusovog stvaralaštva, fazi apsurda.  To 

je okarakterizirano kao prihvaćanje besmisla  ţivota. 

Glavni lik Mersault  je opisan kratkim i jednostavnim reĉenicama 

kao hladni i bezvoljni ĉinovnik koji ne mari za ţivotom. Ţivot mu 

teĉe normalno sve dok bezrazloţno nije ubio Arapina. To na glavnog lika ostavlja duboki 

trag. On je kao i prije, bio nezainteresiran za dogaĊaje oko sebe, ĉak i za one koji su ga se  

izravno ticali. No, uţivao je u  društvu sa svojom djevojkom Marie: u njezinom mirisu,  

smijehu, dodiru ... Iako je bio nezainteresiran za bilo što, nije 

ignorirao fiziĉke potrebe u situacijama u kojima se to od njega 

oĉekivalo. Primjer je   sunce na majĉinom sporovodu; "Sunce je 

peklo isto onako kao i onoga dana kad smo pokopali mamu." 

Omamljen suncem gubi jasnu sliku i u sukobu puca u Arapina pet 

hitaca. No ĉetiri metka koja je ispucao u već nepomiĉno tijelo će 

odrediti njegovu sudbinu. Tim ĉinom su ga na sudu prikazali kao bezosjećajna ĉovjeka . 

Išĉekujući smrtnu kaznu odbija svećenika te iznerviran njegovom upornošću spoznaje apsurd 

ljudskog postojanja i prihvaća ga. Lišen svake nade shvaća da je svejedno umre li sada ili za 

mnogo godina jer sve ĉeka ista sudbina i svi ţivoti jednkao vrijede.U svijetlu nove spoznaje 

osjeća sreću i išĉekuje smrt. 

      U društvu koje od poĉetka svoga postojanja traga za smislom, višim ciljem prihvaćanje 

ţivota kao Mersault  znaĉilo bi kaos i pomutnju za mnoge. 

Zbog tog naĉina razmišljanja Camus je oduvijek bio 

stranac u društvu. I današnji ĉovjek je opterećen ţivotnom 

svakodnevicom i preĉesto sliĉi  Camusovom  Mersaultu. 

Bilo bi lijepo kad bi ljudi mogli razumno reagirati i u 

situacijama koje nisu uvijek onakve kakve priţeljkujemo. 

Ljudsko postojanje ima smisla samo ako  ţivot uspijemo 

prihvatiti onakvim kakav u stvarnosti i jest. 

 

Hrvoje Špeljko, IV. E 

 

Naši talentirani sportaši 
 

 Mario Mikleĉić, ĉlan NK Rudeš od svoje petnaeste godine. 

Uspješno spaja ugodno s korisnim. Uvijek rado razgovara o nogometu i 

smatra ga svojim drugim zanimanjem. Istiĉe da je škola ipak na prvom 
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mjestu. Na pitanje što ga privlaĉi tom sportu kaţe da je to ljubav 

prema nogometu. A kako je prihvaćen u NK Rudeš s ponosom 

naglašava da mu je to drugi dom. „ Ne bih mogao zamisliti dan bez 

prijatelja iz svog Rudeša. Moju opredijeljenost za nogomet prepoznali 

su i moji roditelji. Kad im spomenem da je to okruţenje u kojemu mi 

ne pada napamet posegnuti za cigaretama ili, ne daj  Boţe, neĉim 

opasnijim, u oĉima svojih roditelja prepoznajem iskreno zadovoljstvo.“ 

Zar bavljenje sportom nije korisno?  Mario istiĉe da mu 

bavljenje sportom uvelike olakšava izvršavanje svojih 

školskih zadataka.  Pitali smo ga, je li moguće spojiti ta dva 

svijeta? Mario spremno odgovara: „ Ĉini mi se da bez sporta 

moj ţivot ne bi imao smisla. Ono što mi priĉinjava 

zadovoljstvo potiĉe me na dodatne aktivnosti. Tu 

prvenstveno mislim na školske obveze. Bez škole ne mogu 

ostvariti neke svoje planove: buduće zanimanje o kojemu će 

ovisiti moja egzistencija.“    

 Vrlo zrelo razmišljanje. Oĉekujemo 

da će Mario, nošen svojim ţeljama , 

ostvarit sve svoje planove.  

 

„Dok neki igraĉi nekih sportova 

glume da su ozlijeĊeni, ragbijaši 

glume da to nisu“ 

O sportu u kojemu se našao govori  

Fran Hasija, uĉenik IV. A razreda, 

naš talentirani sportaš 

 Poĉeo sam trenirati ragbi prije 3-4 godine u ragbi 

klubu Zagreb. Prijatelj me pozvao na trening i s 

obzirom da se nisam već dugo bavio nikakvim 

sportom tada, pristao sam i došao prvi sljedeći put. 

Sjećam se da je bilo vrlo naporno. Zadnji sport 

kojim sam se bavio je bio streljaštvo, a to baš i nije 

nekakav naporni fiziĉki sport pa nisam imao 

nikakvu kondiciju i umorio sam se već na 

zagrijavanju.  Nakon treninga sam od umora samo 

pao na krevet i zaspao, a iduće jutro, kao ni nekoliko sljedećih jutara, nisam mogao hodati od 

bolova. No, sport mi se ĉinio zanimljivim pa sam se vratio na sljedeći trening.  S vremenom 

sam stekao kondiciju, snagu i koordinaciju potrebnu za taj sport. 

Posljedica toga što ragbi nije popularan kod 

nas bila je ta da je bilo malo igraĉa u 

klubovima i svakako sam dobivao šansu 

igrati ĉak i za stariju ekipu. Na terenu se 

nije štedjelo nikoga, tako nisam ni ja bio 

pošteĊen, dobivao sa batina i batina dok 

nisam i sam postao dovoljno dobar da 

uzvratim istom mjerom. 

S vremenom sam postajao sve bolji te sam 

već nakon godinu i pol zaigrao za juniorsku 

reprezentaciju Hrvatske. Igrali smo protiv 

Izraela i Bosne i Hercegovine u skupini i s 
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velikom dominacijom ih svladali te osvojili Europsko prvenstvo D skupine. Tijekom godine 

sam napredovao još više da bih i iduće godine ponovno zaigrao za reprezentaciju, sada u 

višoj, C skupini protiv Moldavije, Bugarske i Danske, kada smo takoĊer osvojili prvo mjesto i 

podigli se još jednu skupinu više. Naţalost, bio sam van godišta koje je ove godine išlo igrati 

u Francusku, koja je inaĉe jedna od najjaĉih zemalja u tom sportu. 

Nakon toga sam još kratko bio kapetan 

juniorske ekipe Zagreba dok nisam 

navršio 19 godina i prešao u seniorsku 

ekipu, u kojoj sam sad jedan od stalnih 

igraĉa, ponekad ĉak i u prvoj postavi. 

Ono što me vuĉe i privlaĉi u ovom 

sportu je zajedništvo igraĉa, emocije 

prije i poslije utakmice, trud koji ti se 

isplati osjećajem ponosa kada 

pobijediš utakmicu i poniznosti kada je 

izgubiš, „fer igra“, poštivanje drugih 

igraĉa i pogotovo poštivanje suca, što 

se nikada neće vidjeti u nekim drugim 

sportovima. Tijekom godina sam se sprijateljio s mnogo ragbijaša iz svih dijelova Hrvatske, 

pa i  van nje, stekao poštovanje prema drugim ljudima i poštovanje prema trudu koji je 

potreban da se izvrši i najmanja zadaća, stekao nezaboravna iskustva druţenja i izlazaka u 

društvu ragbijaša i posjeta raznim zemljama. TakoĊer, iskustvo upoznavanja već starih i 

iskusnih, ĉak i legendarnih igraĉa s Novog Zelanda, Engleske, Irske, Australije i drugih 

zemalja. 

Onaj tko nije probao igrati ovaj sport nikada u potpunosti ne će znati kakav je to osjećaj dobiti 

utakmicu davanjem i zadnjeg atoma snage, do zadnje kapi krvi i daha, te osjećaj i slavlje 

pobjede nakon iste. Ljubav koju ragbijaši gaje prema tom sportu prelazi preko svake ozljede i 

prepreke tako ne ţele da ih takve stvari ne sprjeĉavaju da zaigraju za svoj klub. Postoji jedna 

izreka koja kaţe „dok neki igraĉi nekih sportova glume da su ozlijeĊeni, ragbijaši glume da to 

nisu“. 

Fran Hasija 4.a 

 

Uzoran vatrogasac 
 
Uĉenik I. h razreda Petar Ĉmarec uz svoje školske obveze u slobodno vrijeme voli biti sa svojim 

prijateljima vatrogascima.  O Petru smo već pisali u prošlom broju Napona rijeĉi. To je bilo zato što je 
Petar vrlo aktivan. Privlaĉi ga reĉenica „Vatru gasi, brata spasi!“ U toj reĉenici prepoznaje nešto što 

svi vatrogasci naglašavaju. Tu je istaknut osjećaj prema drugim ljudima. 

Vatrogasci se diĉe što se bave tim poslom. Sretni su što svojim postupcima 
prepoznaju ugroţena ljudska bića. Kod njih nije potrebno govoriti o 

toleranciji. Svako ugroţeno ljudsko biće bezuvjetno spašavaju. Ponosni su 

na to. Svi vatrogasci su volonteri, a u isto vrijeme su i veliki profesionalci.  

Da bi bili uvijek spremni vatrogasci rade i kad nije objavljena opasnost. 
Oni vjeţbaju, predviĊaju opasnost i u tom smislu organiziraju natjecanja. 

Tko ne zna o ĉemu se radi moţe pomisliti da je u pitanju prava opasnost.  

Tu do izraţaja dolazi njihova ozbiljnost. Tako je bilo i ove godine kad je 
Petar Ĉmarec, uĉenik I.h osvojio veliko priznanje. Ponosni smo na našega 

Petra. Petru iskrene ĉestitke. Iskrene ĉestitke svim njegovim prijateljima 

Vatrogascima. Ţelimo im da što više vjeţbaju, a da imaju što manje posla.  
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Tradicionalno školsko športsko natjecanje  

 

 

Bilo je vrlo zanimljivo. Natjecali su se uĉenici od prve do ĉetvrte godine. Svi su ozbiljno 

shvatili svoje uloge, borili su se u stilu velikih nogometaša.  Oĉekivala se prava borba što se i 

ostvarilo. Prije svega to je nogometni spektakl u našim okvirima. Prekrasno je bilo vidjeti 

odnose izmeĊu protivniĉkih ekipa. Osjetila se potreba za dokazivanjem, ali  s meĊusobnim 

uvaţavanjem, poštovanjem i izuzetnom tolerancijom. Nije bilo bitno tko je prva ili ĉetvrta 

godina, bilo je jedino bitno kako se igra nogomet.  Lijepo je bilo vidjeti prizore u kojima doĊe 

do prekršaja: u stilu pravih sportaša:  do izraţaja je dolazila „fair play“  igra. Bez zadrške se 

jasno moglo ĉuti: „Oprosti“, „ Joj, ispriĉavam se!“ , a s druge strane bi bilo: „Sve uredu.“ Sve 

bi završavalo uljudnim pruţanjem ruku. Doista uzorno.   

Prvaci su bili  III. G, razrednica prof. Ljiljana Prevendar  

Drugi - II. G, razrednica profesorica Dragica Huzanić  

Treći , Devićevi puleni. Za treće mjesto pobijedili   su ekipu  IV.C  razreda. Valja istaknuti da 

su svi bili pobjednici 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Po starom dobrom obiĉaju snage su odmjerili profesori i maturanti. I tu je bilo super, zabavno.  

U svim igrama postiţu se odreĊeni rezultati. U ovom sluĉaju profesori su pobijedili sa 6 : 2. 

Nakon svega je uslijedila uobiĉajena zabava. Moram istaknuti da ni ove godine nije bilo 
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znaĉajnijih problema.  Maturanti su sa svojim 

već uobiĉajenim majicama s manje ili više 

kreativnim natpisima, nastavili s već 

tradicionalnom zabavom.    

 

Svim sudjelovateljima na tradicionalnim 

školskim  športskim natjecanjima iskrene 

ĉestitke! 

 

VATERPOLO  
 

Ja sam Marko Štetner, uĉenik Elektrotehniĉke, ţelim nešto rećii 

o vaterpolu:   

POVIJEST:  Vaterpolo je jedan  od najteţih, najzahtjevnijih i 

najzdravijih  športova u svijetu. 

Nastao 1869.godine u Velikoj 

Britaniji pod nazivom „Foot-

ball in the water“ (Rugby u 

vodi) . Uz nogomet vaterpolo je  najstariji  timski šport. 
Prva pravila vaterpolo igre dolaze iz 1876. godine u izdanju 

London Swimming Association.  U Europi vaterpolo se prvi 

puta pojavljuje 1894. godine najprije u Njemaĉkoj pa zatim 

Austriji, Belgiji, Francuskoj i MaĊarskoj. Krajem 19. stoljeća dolazi i u Ameriku. Od 

1900.godine muški  vaterpolo nalazi se u programu olimpijskih igara. Godine 1908.godine 

grupa splitskih studenata,koji su vaterpolo nauĉili u Pragu, prvi put 

je demonstrirala  vaterpolo u uvali kupališta „ Baĉvica“ u Splitu. 

Prva osnovana vaterpolo selekcija je pri zagrebaĉkom klubu HAŠK 

1921. godine, a osnovali su je zagrebaĉki studenti koji su studirali  u 

Beĉu. Prvo prvenstvo odrţano je u Budinpešti 1926. godine. 

Vaterpolo je, nakon rukometa, najtrofejniji hrvatski momĉadski 
športVrlo zdrav ekipni šport koji uz traţeni tretman omugćava 

svladavanje plivanja i kretanje u vodi, baratanja loptom, saznanje taktiĉkih varijanata igre, 

igraĉkog duha i nadmudrivanje protivnika. Vaterpolo, uz plivanje je najzdraviji šport:  razvija 

um i tijelo, a bez opterećenja na kosti i zglobove. 

Marko Štetner 4.d 

 

SPORTSKA DOGAĐANJA TIJEKOM 

ŠKOLSKE GODINE 2012./2013. 
 Kao i svake školske godine na razini srednjih škola, odrţavaju se natjecanja u 

razliĉitim sportovima. Kako se školska godina bliţi kraju, ovo je prilika da se osvrnemo malo 

na rezultate i nastupe naših uĉenika-sportaša na natjecanjima u sekcijama koje djeluju u našoj 

školi.  

• Atletika 

• Badminton 

• Mali nogomet-futsal 

• Košarka 

• Stolni tenis 

• Atletika 
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SPORTSKA NATJECANJA UĈENIKA 

SREDNJIH ŠKOLA 
 

ATLETIKA: 

 
 Kaţe se da je atletika kraljica sportova, i jedan od baziĉnih sportova za pripremu 

sportaša u bilo kojem sportu. Naša škola je prošle školske godine prvi put nastupila na 

natjecanju srednjih škola, tako da smo i ove godine ostali u natjecanju na što smo ponosni. 

Prijavljeno je bilo 39 škola, a naša škola je nakon dva kruga natjecanja zauzela 23. mjesto. To 

je odliĉan rezultat, ako se zna da nismo nastupili u svim disciplinama. 

 Posebno valja istaknuti dva uĉenika: 

ARIJAN ISLAMI - bacanje kugle, osvojio je 3. mjesto ukupno 

(13,66m). To je prva medalja u atletici za našu školu, i skoro 

nakon godinu i pol prva medalja u bilo kojem od sportova koji se 

njeguje kroz sekcije u našoj školi! 

DOMAGOJ VUJĈUF - 1000 metara, osvojio je odliĉno 

7.mjesto (2,51,14) u konkurenciji 54 trkaĉa koji su nastupili. 

 I drugi naši uĉenici sportaši koji su nastupili su ostvarili 

zapaţene rezultate, te i njih treba istaknuti i pohavliti. 

 Za školsku ekipu su nastupili: Dario Sudec, Luka Grĉić, Ţeljko Masić, Mateo Gagula, 

Dino Hadţović, Matteo Mesić, Arijan Islami, Domagoj Vujĉuf i  Antonio Prša. 

 

BADMINTON: 

 
Po prvi put naša škola je nastupila u ovom zanimljivom i jako 

popularnom sportu. S obzirom da nam je ovo bilo prvo natjecanje, 

oĉekivanja nisu bila prevelika. Iskoristili smo ovo natjecanje za 

druţenje i uĉenje od boljih škola, da bismo se u narednoj školskoj 

što bolje pripremili. Naša ekipa je izgubila od 1.ekonomske sa 3:0. 

Treba istaknuti da je 1.ekonomska škola meĊu najboljima  u 

badmintonu, tako da poraz nije teško pao. Veća nam je motivacija 

za daljnje vjeţbanje i usavršavanje. Bilo je 26 prijavljenih škola. 

Za školsku ekipu su nastupili: Luka Grĉić, Adriano Ţeţelić, 

Luka Keĉa i  Mateo Gagula. 

 

 

KOŠARKA: 

 
 Našim mladim košarkašima 

nikako da krene.I ove godine su ispali 

već u prvoj fazi natjecanja. S obzirom na 

loš prošlogodišnji plasman, ove godine 

košarkaši su morali igrati pretkolo za 

plasman za daljnji tijek natjecanja. S 

obirom da se igralo kup sustavom 

(pobjednik polazi dalje), naši košarkaši 

su za protivnika izvukli 10. gimanziju i u 
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zanimljivoj utakmici izgubili (33:40 za 10.gimnaziju), a samim time i završili daljnji tijek 

natjecanja. Jedan od boljih kod nas je bio Leon Wieser sa 24 postignuta koša.  

Za školsku sekciju su nastupili: Leon Wieser, Luka Tišlar, Dominik Maršanić, 

Krešimir Ronĉević, Karlo Sever, Danijel Krznarić,Ivan Ĉus.  

 

MALI NOGOMET-FUTSAL 

 
 Nikad teţa godina 

za naše malonogometaše. 

Nakon odliĉnih igara 

prošle školske godine i 

ove godine se oĉekivalo 

(nadalo) da bi naša škola 

mogla daleko dogurati u 

malom nogometu-futsalu. 

MeĊutim nakon odlaska 

nekih uĉenika koji su 

završili svoje školovanje 

u našoj školi, igraĉi 

(uĉenici) koji su ih 

zamijenili, nisu uspjeli 

izdrţati pritisak tako da je 

na kraju osvojeno 

15.mjesto od 43 škole 

koje su bile prijavljene. 

To je odliĉan rezultat, 

meĊutim ostaje dojam da se moglo puno više. Ĉinjenica je da smo ispali iz lige (12 ostaje) za 

samo jedan bod. U idućoj školskoj godini moramo ponovno sloţiti ekipu koja će se vratiti u 

prvu jakosnu skupinu (u što ne sumnjamo) jer ipak je mali nogomet uvijek bio posebno 

tretiran u našoj školi. Za školsku sekciju su nastupili: Matija Vlahović, Hrvoje Keĉanović, 

Domagoj Vujĉuf, Josip Mahin, Tomislav Pinjušić, Matteo Mesić, Dario Katana, Danijel 

Jović, Miroslav Jovanović. 

 

ODBOJKA: 

 
 I ove godine su nas naši 

odbojkaši razveselili dobrim nastupima 

i igrama za našu školu pod vodstvom 

prof. Zorana Markovića. Od 22 

prijavljene škole, naša škola je nakon 5 

kola u skupini i 3 kola u play off-u 

zauzela visoko 7. mjesto, a samim time 

i dogodine ostanak u prvoj skupini. 

Veseli što ima sve više zainteresiranih 

uĉenika za odbojku, pa ne bi bilo 

iznenaĊujuće da u narednoj godini 

pišemo o još boljim rezultatima.  

Za školsku sekciju su nastupali: 

Arijan Islami, Dino Bećaj, Marin 
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Janković, Dario Katana, Luka Keĉa, Danijel Krznarić, Mateo Gagula, Marko Brezak. 

STOLNI TENIS: 

 
 Iz godine u godinu natjecanje u 

stolnom tenisu postaje sve jaĉe, tako da 

su ove godine bile ĉak prijavljene 34 

škole. Naši stolnotenisaĉi su igrali 

protiv 1.gimanzije, pruţili su dobar 

otpor, ali naţalost, su izgubili (3:1 za 

1.gimanziju). Iako rezultat drugaĉije 

sugerira, meĉ je bio jako zanimljiv i 

mogao je otići na bilo koju stranu. 

Naša škola je bila oslabljena 

neigranjem dvojice odliĉnih 

stolnotenisaĉa (Mihok, Brkanac), ali ne 

treba tu traţiti opravdanje jer uĉenici, 

koji su nastupili,  su dali sve od sebe. 

 Za školsku ekipu su nastupili: Alan Hrastinski, Marko Brezak, Karlo Sever, Mateo 

Gagula. 

 

 

ŠKOLSKA SPORTSKA NATJECANJA U 

ELEKTROTEHNIĈKOJ ŠKOLI 

(MEĐURAZREDNA) 
 

  Kao i svake godine u našoj školi, aktiv tjelesne i 

zdravstvene kulture organizira meĊurazredna sportska natjecanja na 

kojima naši uĉenici mogu sudjelovati u sportovima: mali nogomet, 

odbojka i stolni tenis. 

Premda u skromnim uvjetima rada, odaziv uĉenika je odliĉan 

što nas koji radimo s njima posebno veseli. Tako je bilo i ove 

školske godine pa je kroz natjecanja bilo ukljuĉeno oko 400-450 

naših uĉenika u spomenutim sportovima. Sva natjecanja su prošla u odliĉnom sportskom 

ozraĉju. Razredi koji su pobijedili su se više veselili od poraţenih, što je i razumljivo. No, 

kada se gleda malo šire, poraţenih nema, svi koji su nastupili na školskim natjecanjima su 

pobjednici. 

A sad kratak pregled po pojedinim sportovima: 

 

Mali nogomet 

 
 Od 31 razreda u našoj školi na nogomet su se prijavila 23 razreda, što je jako puno jer 

se igra kad uĉenici nemaju školu. To pokazuje koliko su motivirani kad dolaze u svom 

slobodnom vremenu. Igralo se na školskom betonskom igralištu, 5+1, a svaki razred je mogao 

prijaviti 10 uĉenika u ekipu.  
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Najuspješniji razredi po godinama 

u malom nogometu: 

 

 1.godina: 1.F razred 

 2.godina: 2.E razred 

 3.godina: 3.G razred 

 4.godina: 4.E razred 

 

 

 

 

 

 

Najbolji u malom nogometu 

 
 1.mjesto: 3.G razred 

(Dario Katana, Franko Kedmenec, Martin Pipić, 

Dario Šijanović, Josip Šoštarek, Dorian Tuškan, 

Filip Vatrov, Hrvoje Saraf) 

 2.mjesto: 2.F razred 

(Mateo Bartolić, Luka Grman, Martin Holzinger, 

Robert Karlović, Ante Krajina, Dominik Orešić, 

Mijo Senjić, Dario Sudec, Juraj Svrtan, Dino 

Teriahaj)  

 3.mjesto : 1.F razred 

(Filip Boţić, Karlo Coner, Josip Ćutinić, Filip 

Hrvatin, Karlo JanĊel, Kristijan Juzbašić, Hrvoje Marušić, Ivan Medenjak, Gabriel Vasić, 

Ivan Verić) 

 

Odbojka 
 Na odbojci je odaziv razreda bio bolji 

nego na nogometu, ĉak se 28 razreda prijavilo 

na natjecanje. Natjecanje se odvijalo u školskoj 

dvorani, a svaki razred je mogao prijaviti 10 

uĉenika. 

 Najuspješniji razredi po godinama u 

odbojci: 

  

1.godina: 1.D razred 

2.godina: 2.H razred 

3.godina: 3.B razred 

4.godina: 4.F razred 
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Najbolji odbojkaši u našoj Školi 

 

1.mjesto: 3.D razred 

(Mateo Gagula, Marin Janković, Marko Brezak, Luka Grĉić, Matej Dujmović, Matijas Sušić, 

Karlo Sever, Luka Keĉa) 

 

2.mjesto: 2.F razred 

(Luka Grman, Martin Holzinger, Davor Krajaĉić, Ante Krajina, 

Mihael Matković, Mijo Senjić, Dario Sudec, Juraj Svrtan, Dino 

Teriahaj) 

  3.mjesto: 4.F razred 

(Neven Janţić, Tomislav Pavlović, Marko Piškor, Ninoslav 

Vuković, Filip Kneţević, Tin Soleniĉki, Ivan Mešnjak) 

 

Stolni tenis 
  

Na natjecanju u stolnom tenisu bilo je prijavljeno 28 

uĉenika. Igralo se u školskoj dvorani, na dva dobivena 

seta, finalni susret na tri dobivena seta. 

Najbolji uĉenici u stolnom tenisu u Školi: 

› 1.mjesto: Alan Hrastinski (1.E)   

› 2.mjesto: Stjepan Mihok (3.B) 

› 3.mjesto: Petar Brkanac (1.E) 

Aktiv tjelesne i zdravstvene kulture se zahvaljuje 

profesorima Josipu Bićaniću, Zdenku Šmidu i ravnatelju Renatu Matejašu za nastup u 

revijalnoj malonogometnoj utakmici protiv selekcije uĉenika ĉetvrtog razreda u povodu Dana 

maturanata. TakoĊer svim našim uĉenicima sportašima puno uspjeha na sportskom planu i u 

izvršavanju školskih obveza sa ţeljom da se i dogodine vidimo na školskim natjecanjima. 

 

Josip Kaurin -  prof. tjelesne i zdravstvene kulture 



40 

 

 

List se ostvaruje u suradnji učenika i profesora. 
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Doroteja Bednjanec,  Jelena Anić, Nives Arbanas, Magdalena Bednjanec, Jana 
Ćuška, Karla Kralj, Martin Puština, Filip Jakopaĉ, Mario Mikleĉić, Fran Hasija, 
Lovro Mudrinić,Karlo Mitrovski, Petar Ĉmarec, Kristijan Špehar, Antonio Mikulić, 
Mišel Rušnov, Robert Kliĉek, Josip Golubić, Josip Kikić, Tomislav Zelenika, Marin 
Ćava, Marko Štetner, Andrej Horvat 
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IZDAVAĈ: Elektrotehniĉka škola 
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STALNI SURADNICI: Anita Brigović, prof., Mirjana Ĉakara, prof., Renato Matejaš, prof. 

i Ivan Banoţić, prof. 
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Domijan 
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